
 
 

 

Dagsorden Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 17.09.2024 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Ani Maj Andersen, Anja Koch, Dorte Johannsen, Jesper 

Madsen-Østerbye, Martin Helt Brunsgaard og Ulrik Jacob Juel Kristensen.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Tobias Johannsen, 8.C og Anne-Sofie Bargisen Tastesen, 9.X 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen.  

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking. 

Referent: 

Sven Wamser 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard. 

Afbud: 

Ani Maj Andersen og Lotte Simonsen 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 



 
 

 

2. 18:05-18:20  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Elevrådets arbejde 

Referat: 

Der er et hjørne ved cykelskuret hvor der opleves at cyklister ikke kan se 

hinanden og der flere gange er nogen der er stødt ind i hinanden, det skal der 

ses på. 

På skolens kontor er der mulighed for at få hygiejneartikler. 

Elevrådet har fortsat et ønske om, at der igen er hjemmeundervisning. F.eks. 

en gang om ugen. 

Elevrådet er i gang med af genindføre et årshjul med bl.a. julekonkurrencer og 

salg af æbleskiver. 

Der er drøftet lektiepolitik på sidste elevrådsmøde, og det følges der op på, på 

det kommende møde. Den umiddelbare reaktion var at der er rigeligt med 

lektier, men der undersøges nærmere i klasserne til kommende møde. 

Der er valgt elev-miljø-repræsentant og referent til møderne. 

 

3. 18:20-18:35 Økonomi (T) 

Formål: 

 Bestyrelsen skal have indblik i skolens økonomi. 

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om budgetopfølgning august 2024 (bilag). 

Referat: 

Bilagene blev gennemgået. Der er nu ansøgt om at overføre 2 millioner i 

mindre forbrug. Dette indregnet, forventes det pt. at Kongehøjskolen kommer 



 
 

 

ud af 2024 med 2,5% i mindre forbrug. Investeringer og ansættelser er sat i 

gang. 

Bilag: 

3.1 Økonomirapport 31.08.2024 

3.2 Noter til økonomirapport 31.08.2024 

3.3 Budget 2024 skolebestyrelsen med forventet resultat 

 

4. 18:35-18:50 Personalets dag - 5. oktober (D) 

Formål: 

Planlægning af personalets dag den 5. oktober. 

Skolebestyrelsen skal: 

Skolebestyrelsen skal drøfte og planlægge hvordan personalets dag skal fejres. 

Referat: 

Elevrådet producerer en video der sendes ud d. 5.10. og dagen inden er der 

p-tærter til personalet. 

 

5. 18:50-19:05 Rammebeskrivelse ift. lektier (D) 

Formål: 

 Bestyrelsen skal drøfte en proces for arbejdet med rammebeskrivelsen. 

Skolebestyrelsen skal: 

 Behandle forslag til proces: 

o Rammebeskrivelse ift. til lektier behandles på følgende møder: 

 23. oktober: Elevrådsmøde i udskolingen 

 24. oktober: Afdelingsmøder i centret, indskolingen og udskolingen 

 31. oktober: Afdelingsmøde på mellemtrinnet 

 6. november: PU-fælles (opsamling fra afdelingsmøderne) 

 21. november: Skolebestyrelsesmøde (drøftelse) 

 21. januar: Skolebestyrelsesmøde (vedtagelse) 



 
 

 

 Drøfte rammen for drøftelsen i elevrådet, personalegruppen og skolebestyrelsen 

(bilag). 

Referat: 

Fra drøftelsen: 

 Hvad er formålet med lektier? 

 Hvordan sikrer vi at alle børn har de samme vilkår og hvordan tilgodeses 

forskellige behov fra hjemmene? 

 Hvordan sikres der en større ensartethed på skolen. 

 Hvordan tilgodeses behovet for at træne og øve. 

 Hvordan sikres den røde tråd og progressionen samt genkendelighed? 

 Hvordan kan der være en differentiering i elevers lektieomfang og 

opgavetyper? 

 Hvordan sikres en tydelig kommunikation til hjemmene og eleverne. 

For at inddrage flere forældrene og få dem inddraget i processen, ønskes et 

møde hvor der skal sættes fokus på forældreperspektivet. Der undersøges 

mulighed for at få oplægsholdere der argumenterer for og imod lektier. Dette 

rykker ovenstående proces, så skolebestyrelsen forventer at være klar med en 

ny rammebeskrivelse til det nye skoleår. 

Rammebeskrivelse og procesplan redigeres og tages op på kommende 

skolebestyrelsesmøde. 

 

Bilag: 

5.1 Rammebeskrivelse ift. lektier 

5.2 Bestyrelsens ramme for elevrådsmøde og afdelingsmøder (følger i uge 

37) 

 



 
 

 

6. 19:05-19:25 Princip for godkendelse af undervisningsmidler (D) 

Formål: 

 Bestyrelsen skal revidere princippet. 

Skolebestyrelsen skal: 

 Drøfte princippet, så det er klar til godkendelse på det kommende møde. 

Referat: 

Princippet redigeres ift. ’indsamling af data fra elever’ og tages op til 

godkendelse på næstkommende møde. Samtidig undersøges det nærmere 

hvem og hvordan vi sikrer at tredjeparter ikke indsamler data fra eleverne. 

Bilag: 

6.1 Princip for godkendelse af undervisningsmidler 

 

7. 19:25-19:35 Formandens punkt/nyt fra medlemmerne (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Kursus for skolebestyrelsesmedlemmer afholdt 4. september (tilmeldte: Ani Maj, 

Jesper og Ulrik). 

 Kommunal handleplan for kost. 

 Møde skolebestyrelsernes formandsnetværk 

Referat 

Det var en positiv oplevelse at deltage i kurset d. 4.9. 

Der ventes fortsat på den overordnede handleplan for kost fra kommunen, 

samtidig med at der er forældre og medarbejdere der efterspørger en 

kostpolitik på skolen. 

24.10. er det kommende møde i formandsnetværket som holdes på 

Kongehøjskolen. På mødet skal dagsorden for ’sammen om skolen’ drøftes. 

Positive tilbagemeldinger fra skolebestyrelsens deltagelse i forældremøderne, 

men der opleves at der er flere forældre der ikke deltager i møderne. 

  



 
 

 

8. 19:35-19:50  Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Møde med forældre til skolestartere. 

 Status i centret. 

 Styrkelse af almenområdet på den politiske dagsorden. 

Referat: 

Søren inviterede forældre til skolestartere ind for at høre hvorfor de valgte 

Kongehøjskolen. Det kom frem at beslutningen om hvilken skole ens barn skal 

gå på er væsentlig større end forventet. Og forældrenes forventning til skolen 

er at eget barn og eget barns behov tilgodeses. 

Der er valgt at indkalde til et ekstra infomøde for kommende skolestartere i 

november. 

Ledelsesopgaverne i centeret er fortiden fordelt mellem Andrea, Sven og 

Søren. 

Der er fortsat politisk opmærksomhed på styrkelsen af almenområdet ved at 

segregeringsgraden sænkes, samtidig med at ressourcerne flyttes fra det 

specialiserede til almenområdet. 

 

9. 19:50-19:55 Evt. 

 

10. 19:55-20:00 Oplæsning af referat (B) 

Referat godkendt 


